
Formandens beretning for skoleåret 2020/2021 

Det har på alle tænkelige måder været et anderledes skoleår.  

Et skoleår, som vi aldrig havde kunnet forestille os, et skoleår, som vi ikke kunne forudsige og et 

skoleår, der har været vanskelig at navigere i.  

Hverdagen på skolen har i høj grad været præget at Corona-restriktioner og vel at mærke 

restriktioner, som hele tiden blev ændret i takt med de nationale udmeldinger. Ydermere har der 

været skærpede omstændigheder i Kolding kommune, der har gjort sig gældende ift. at drive skole 

på Almind-Viuf Fællesskole.  

For alle på skolen har skoleåret været anderledes. Særligt 1 nyt ord er pludselig blevet det måske 

mest anvendte ord. Et ord, som vi formentligt aldrig havde forventet anvendt i forbindelse med 

folkeskolen – fjernundervisning. Der har været ydet en ganske stor indsats fra alle sider – elever, 

forældre, lærer og ledelse, for at lykkes bedst muligt med den opgave. Der har i denne forbindelse 

været stor fokus på elevernes trivsel. Det gør noget ved børnene, når de ikke længere kan mødes 

fysisk med deres klassekammerater, og det vanskeliggør i særdeleshed trivselsarbejdet med klassen 

for lærerne.  

Arbejdet i skolebestyrelsen har ligeledes båret præg af Covid-19 situationen. Når vi ser tilbage på 

årshjulet for skolebestyrelsens arbejde, har der på samtlige bestyrelsesmøder været et 

tilbagevendende punkt på dagsordenen; status på Covid-19 – ændrede/gældende retningslinjer. Vi 

har afholdt størstedelen af møderne virtuelt og i afkortet udgave med de mest nødvendige punkter. 

På Børn&Uddannelses-området i Kolding kommune har den politiske ambition været at udarbejde 

et nyt Børn&Unge syn. Vi har været inddraget i en spændende proces omkring dette samt senest 

været inddraget i forbindelse med emnet Foretagsomhed i Folkeskolen, som led i drøftelserne og 

implementeringen af kommunens Erhvervs- og vækstpolitik. Et spændende emne der kan være med 

til at understøtte en udvikling og omtænkning af den traditionelle undervisning. Der er i forvejen en 

række indsatser på skolen, der understøtter foretagsomhed. Der kan blandt andet fremhæves; 

bevægelse i undervisningen, FabLab og UNESCO-skole og arbejdet med verdensmålene. Vi glæder 

os til det kommende år at følge det videre arbejde omkring dette.   

Med de seneste udmeldinger omkring genåbningen af samfundet, der bidrager til, at vi kan komme 

tilbage til den hverdag, vi kender uden restriktioner, kan vi se frem til et forhåbentligt almindeligt 

skoleår i august 2021.  

Et skoleår hvor vi glæder os til at have fokus på udviklingen af Almind-Viuf Fællesskole. Vi vil 

blandt andet sætte skole/hjem samarbejde, ensartethed på trinene (indskoling, mellemtrin, 

udskoling) og tilsyn på dagsordenen. Skulle I sidde med input, tanker eller refleksioner til disse 

emner, modtages de gerne i skolebestyrelsen. Vi er meget interesseret i at få jeres bidrag med, da 

det vil kvalificere skolebestyrelsens drøftelser og beslutninger.  

Med venlig hilsen 

Trine Strandmark,  
Formand for Skolebestyrelsen, Almind-Viuf Fællesskole.  


